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DNEVNI RED 
1. Odluka o uslovima za raspisivanje javnog poziva za dodjelu koncesije za eksploataciju 
uglja na ležištu “Ugljevik Istok 2” 
 
 
Dnevni red usvojen. 
 
 

AD1  Odluka o uslovima za raspisivanje javnog poziva za dodjelu koncesije 
za eksploataciju uglja na ležištu “Ugljevik Istok 2”  
 
Zoran Mićanović: Pokušaću kratko da vas upoznam sa aktivnostima koje smo preuzimali 
ovih dana vezano za “Istok”. Na prošloj sjednici  Skupštine smo govorili o rješenju u kome je 
izvršena podjela “Istoka” na dva dijela. Tada smo se dogovorili da ćemo napraviti strategiju 
za odbranu “Istoka” i dosta toga smo pokrenuli. Međutim, bez odjeka su ostala upozorenja i 
sugestije da “Ugljevik Istok” mora pripasti nama, zbog toga što smo mi već uložili dio 
sredstava, počev od projektovanja, eksproprijacije, ulaganja u mehanizaciju i izgradnju 
jednog dijela infrastrukture. 
Povod našeg današnjeg okupljanja je pomenuta Odluka, koja je tačka današnjeg dnevnog 
reda. Trebalo bi da danas usvojite neke zaključke i da potvrdite otvoreno pismo koje ćemo 
pokušati da pošaljemo svim relevantnim faktorima. Mi nijednog trenutka nismo za svađu i 
optuživanje, nego za razgovor u kome bi pokušali da nađemo razumno rješenje.  
Upoznao sam vas sa sadržajem sastanka koji sam imao sa direktorkom ERS, gdje je ona 
pokazala volju da bude prisutna na sastanku u Ugljeviku. Direktor Preduzeća je ispoštovao 
našu sugestiju i juče je potpisano rješenje o formiranju ekspertskog tima, koji bi trebao da 
odbrani “Istok” sa stanovišta struke. Mi, rudari iz “RiTE Ugljevik”, sumnjamo u količine uglja 



2 
 

koje su utvrđene ekspertizom prof. Kolonje. U petak će tim krenuti sa radom, pa ćemo vidjeti 
rezultate. Riječ je o kompetentnom timu i mislim da će nam pomoći u odbrani naših interesa, 
a naš osnovni interes je cjelovit “Istok”. Međutim, Odlukom koju je Vlada donijela 4. aprila, 
situacija se sve više usložnjava. Čini mi se da su ovu Odluku pravili ljudi koji uopšte ne 
razumiju ovu materiju. Raspisuje se javni poziv, a na pozivu je već naslikan Comsar Energy 
RS. U članu 11. se kaže da su oni podnijeli, samoinicijativno, zahtjev za dodjelu koncesije i 
da im se dodjeljuje bonus za tehničke i finansijske rezultate do 10%. Znači, već je 
prejudicirano ko će dobiti ovu koncesiju. Takođe, zanimljiv je i član u kome se kaže da će 
ugalj sa ovog ležišta biti korišten za rad termoenergetskog objekta Ugljevik III.  
U emisiji ne BN TV predstavnici Comsara su se prvi put deklarativno izjasnili da su 
zainteresovani za “Istok”, sad je to i potvrđeno. Ne znam zašto to rade, ali mogu reći da će 
investitor biti u problemu. Ja sam pokušao kolegama iz Sindikalnog odbora da pojasnim na 
karti šta znači ova podjela, a ovom Odlukom svi imamo još veći problem. Tehnička podjela 
na ovaj način je izvodljiva, ali onda nam ostaje jedan stub gdje se naslanjaju njihova i naša 
kosina, gdje se nalaze znatne količine uglja, što znači da predviđene količine uglja nisu 
tačne. Bez pominjanja Tobuta i Peljava, dolazimo u situaciju da se dovodi u pitanje i rad 
ovog bloka i pravljenje druge termoelektrane. Imamo apsurdnu situaciju, tehnički 
nepotkrijepljenu, nije mi jasno šta je krajnji cilj svega ovoga, ali se nadam da ćemo uskoro 
doći do saznanja. 
Današnja Skupština bi trebala da osnaži zaključke koje smo mi predložili i da podrži otvoreno 
pismo, kako sam već rekao. Pročitaću vam to pismo, pa donesite odluku.  
 
Dragan Babić: Otvaram raspravu po ovoj tački dnevnog reda. 
 
Žiko Krunić: Pozdravljam vas, prije svega. 
Očekivao sam, ako ste nas već pozvali na današnju sjednicu, da nas i predstavite i da nam 
date priliku da se obratimo prisutnima. Međutim, vi ste završili to što se planirali, pa ispada 
da nas niste trebali ni zvati.  
Ja sam vam već rekao na sastanku Sindikalnog odbora, da moramo povlačiti poteze koji su u 
interesu ovog Preduzeća. Nemam namjeru da to stalno ponavljam, niti imam namjeru 
dolaziti na sastanke s vama svaka dva dana. Dakle, moja primjedba je i formalnog i 
suštinskog karaktera. Prije svega, nema smisla da vi juče sazivate sjednicu Skupštine i da 
obavezujete Upravu na prisustvo. Izvršni direktor za tehnička pitanja nije u mogućnosti da 
dođe zbog remonta TE, izvršni direktor za ekonomska pitanja takođe nije bio u mogućnosti 
da dođe. Ovaj put to možemo tolerisati, zbog toga što je u pitanju vanredna situacija, ali vas 
molim da vam to ne postane pravilo. Moramo se međusobno poštovati. 
Već sam rekao da je ovo složeno pitanje i da moramo raditi zajedno na rješavanju tog 
problema. Predsjednik Skupštine mi je na sastanku Sindikalnog odbora i Uprave postavio 
direktno pitanje da li ću ja potpisati nešto što bi moglo biti štetno za ovo Preduzeće, i tražio 
decidan odgovor. Ja sam ozbiljan čovjek i ne bi mi trebalo postavljati takva pitanja, ali sam 
ipak odgovorio jasno da neću nikada potpisati ništa što je štetno za ovo Preduzeće. Ali, 
molim vas da svi svoje aktivnosti doziramo pametno, kako ne bismo izazvali kontraefekte. Ne 
pretvarajte naše aktivnosti u sukobe sa vlašću, ne zbog toga što se nekog bojimo, nego zato 
da nas ne bi posmatrali drugačije i zapitali se šta mi, ustvari, hoćemo. Imamo dobru 
proizvodnju, solidne i redovne plate u odnosu na okruženje. Moramo biti realni. Od ovog 
Preduzeća ne zavisimo samo mi, od njega mora imati korist i Republika Sprska, i 
Elektroprivreda RS. Ne možemo biti dovoljni sami sebi, ovo je vlasništvo Vlade RS, a svi mi 
imamo ugovore u radu.  
Potpuno vas razumijem, razmišljam kao i vi, postoji strah da bi neko mogao da nas ugrozi. 
Samo iz tih razloga pristajem na ovakav metod rada, ali inače nisam takav. 
Slažem se s vama, kad su u pitanju postupci koji dovode do ovakvih štetnih događaja, 
slažem se da se ne može tako raditi. Mi samo možemo da se borimo da niko svojim 



3 
 

postupcima i radnjama ne ugrozi rad ovog Preduzeća, do isteka roka njegovog trajanja. To 
je, po mom mišljenju, okvir za sindikalnu borbu i borbu za prava radnika. Sve preko toga je 
ulazak u politiku i resor Vlade. Ne smijemo zamijeniti uloge. Uprava ima zakonsku 
odgovornost da vodi ovo Preduzeće u najboljem interesu. Na tom cilju morate biti i vi. Molim 
vas da ne okrećemo teze. Formirajte tim koji će da vodi aktivnosti, imate regularno izabran 
Sindikalni odbor i Skupštinu, nema potrebe za stalnim sastajanjem. Pogledajte koliko nas 
sada ovdje sjedi i ne radi, a svi primamo platu. Nemojte da me pogrešno shvatite, ali bih vas 
zamolio da ne povlačite poteze koji će biti na fonu sukobljavanja sa Vladom RS, jer mi 
zavisimo od njih. 
Ja ne mogu da zamislim da bi neka Vlada mogla da povlači poteze koji nisu u intersu 
preduzeća koje zapošljava 1830 ljudi i ostvaruje ovakve rezultate. Ali, postoje potezi koji nisu 
koordinisani, to stoji. Ja sam za ovu Odluku saznao juče iz Sl. glasnika i ni ja je ne 
odobravam.  
Nemam pravo da utičem na vaš rad, ali imam pravo kao partner Sindikata da se, ispred 
Uprave, dogovaram s vama i da koordiniramo naše aktivnosti. Odmah da vam kažem, ja 
lično nisam pristalica otvorenog pisma. Bojim se da to prelazi granice onog što mislim da je 
borba Sindikata, a naročito sam protiv toga da se to pismo šalje predsjedniku Republike 
Srpske.  
Mislim da je najbolje da se mi sad vratimo na teren struke. Nismo mi svi ovdje rudarski 
inženjeri i ne možemo na ovakvim forumima raspravljati o struci. Zbog toga smo formirali 
ekspertsku grupu. Imali smo i sastanak na Rudniku, sa inženjerima rudarske struke, ali oni 
nisu mogli da se usaglase, nažalost. To je jedan problem koji će u narednom period morati 
da se rješava, jer ne možemo tako funcionisati, da mi, u okviru Preduzeća, ne možemo da se 
usaglasimo šta nam je zajednički interes.  
Rekao sam već, neću raditi ništa štetno po ovo Preduzeće, uvreda mi je što me uopšte to 
pitate. Nemam ništa protiv toga da o svemu ovome obavjestite svoju sindikalnu vertikalu. 
Imate nekoliko zaključaka u kojima ste vrlo jasno deklarisali svoj stav, za razliku od lokalne 
zajednice, koja nikad nije bila eksplicitna po tom pitanju. Sve argument koje ste iznijeli će 
koristiti ekspertski tim i imaće to u vidu kada budu obavljali svoj zadatak. Kada se to obavi, 
onda ćemo sazvati sastanak na koji će biti pozvan resorni ministar, direktorka ERS, 
predstavnici Sindikata, pa ćemo vidjeti šta je zaključak. Molim vas za strpljenje.  
 
Dragan Babić: Što se tiče Vaše primjedbe da vam nismo dali priliku da se predstavite, 
podsjetiću Vas da ste to već učinili na prvom sastanku. 
Kad je u pitanju naša žurba oko ove teme, to je zbog toga što smo u velikom strahu da ne 
izgubimo radna mjesta. 
Ako sam Vas uvrijedio svojim direktnim pitanjem, izvinjavam se, ali u dosadašnjoj praksi smo 
imali situacije da smo uvijek dobijali odgovore koji su “zamotani”, pa ih i ne razumijemo.  
 
Dragan Tešić: Ne mogu da se otmem utisku da je ovdje sve imaginarno i nejasno. Ne 
mogu da razumijem da se ovolika investicija daje “preko koljena”, bez studije izvodljivosti. Mi 
upravo zbog netransparentnosti i ne možemo naći partnera u Evropi. Studija izvodljivosti je 
prvi argument za razgovor partnera, ona definiše i ekonomski, i tehnički, i tehnološki, i 
socijalni i sve druge aspekte predmeta ugovaranja. Ona otvara oči investitoru i mora biti 
predmet šire rasprave. Da je na taj način sve definisano, mi danas ne bi sjedili ovdje. Moja 
struka i godine iskustva me navode na obazrivost po ovom pitanju.  
Vidjećete da ćemo, ubrzo, imati problem s narodom. Vas bi, direktore, zamolio da Vi, ipak, 
prenesete naše impulse dalje, kako bi se znalo na kom smo stanovištu. 
 
Ivan Radovanović: Poštujem volju i želju direktora da sačuva ovo Preduzeće, ali se ne 
slažem da bilo ko ograničava vijek trajanja naše termoelektrane. Ovo Preduzeće je starije od 
Republike Srpske i radilo je i kad niiko nije ni pretpostavljao da će postojati RS. Stvorili smo 
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Rpubliku Srpsku i Vladu RS, i upravo bi Vlada trebala da vodi računa o javnim preduzećima, 
koja, pored toga što zapošljavaju veliki broj radnika, daju i jeftinu struju, smanjuju socijalne 
nemire. Mi ćemo poštovati svakog investitora kome je stalo da ovaj kraj bude perspektivan, 
ali ja garantujem da niko ne bi radije radio kod privatnika, nego u javnom preduzeću. Zašto 
neko sebi daje za pravo da jednom rudarskom preduzeću, koje je osnovalo u svom sastavu i 
termoelektranu, ograničava vijek trajanja? Ko kaže da ne možemo, uz ulaganja, raditi i posle 
2039. godine? Imamo i dovoljno stručnjaka koji mogu da unaprijede rad TE. 
Osnova svega toga je “Istok”. Dijeljenjem “Istoka” sve dovodimo u pitanje. Mislim da bi 
većina nas pristala i na činjenicu da je 2039. poslednja godina  rada ovog Preduzeća, ali 
postoji strah da nećemo dočekati ni 2039, da će to biti mnogo ranije. Zbog toga moramo da 
dokažemo da “Istok” nije ni bio predmet razgovora sa investitorom. Molim Upravu da bude 
na istom putu sa Sindikatom, kako bismo odbranili ono što je naše.  
 
Dragan Golić: Mislim da je ova Skupština sazvana da bi se usvojili neki zaključci, pa vas 
molim da se na to i skoncentrišemo, kako ne bismo trošili vrijeme uzalud.  
 
Miko Jovanović: Imamo li mi podršku lokalne zajednice? Ako nemamo podršku od njih, ne 
trebamo dalje da idemo. 
 
Dragan Babić: Koliko sam ja razumio iz svih dosadašnjih aktivnosti, lokalna zajednica pruža 
Sindikatu deklarativnu podršku u svim preduzetim koracima. Održana je i tematska Skupština 
Opštine, rekli su da nas podržavaju. Međutim, mislim da ta podrška nije apsolutna.  
 
Miko Jovanović: Pitam to zbog toga što politika sve odlučuje. Narod je dao vlast nekome i 
mi trebamo da tražimo podršku od svih političkih struktura. Ako podršku nemamo u 
Ugljeviku, onda nemamo šta da tražimo dalje.  
Htio bih samo još nešto da kažem, vezano za vijek trajanja TE. Odavno se već priča o 
odsumporavanju. Ukoliko to ne uradimo, prestaćemo sa radom i prije 2018. godine. To bi se 
moralo ubrzati.  
 
Žiko Krunić: Na tome se ubrzano radi. Prije nekoliko dana je usvojen projekat koji definiše 
pitanja otvaranja ležišta apsorbenta.  
Htio sam samo još da vam kažem da je Uprava, u saglasnosti sa Elektroprivredom, donijela 
Odluku o isplati dvije cijene rada za vaskršnje praznike.  
 
Mitar Tomić: Zbog čega mi nismo podnijeli zahtjev za dodjelu koncesije na ležište “Istok 2”, 
pošto u ovoj Odluci vidimo da je Comsar to učinio, samoinicijativno?  
 
Žiko Krunić: Zahtjev smo podnijeli još 2008. godine, pa je posle pojave investitora, 
redukovan lokalitet, pa smo 2011. podnijeli zahtjev za ležišta “Bogutovo Selo” i “Ugljevik 
Istok”. Niakvu povratnu informaciju nismo dobili, pa mi operišemo sa podatkom da smo i mi 
podnijeli zahtjev. Na bazi te činjenice i ekspertskog mišljenja koje očekujemo, i da mi ćemo 
pokušati da se izborimo za rad ovog Preduzeća.  
 
Branislav Gajić: Hoćemo li podnijeti zahtjev na “Istok 2”? Zbog čega se ne traži da imamo 
ista prava kao i Comsar, mislim da imamo čak i veća prava.  
 
Žiko Krunić: Uprava je svjesna svega toga, ali to pitanje je malo preuranjeno. Pratimo 
situaciju i svaki naš potez će biti na fonu interesa ovog Preduzeća.  
 
Milenko Jović: U čemu je problem da i vi budete s nama u deklaraciji u kojoj ćemo tražiti 
obustavu svih aktivnosti oko dodjele koncesije, dok se ne razjasni cijela situacije? Nas je 
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bivša Uprava, struka i politika dovela u ovu situaciju. Radnici traže organizovanje zbora, pa 
ne želim da shvatite kao da mi želimo da vas rušimo.  
 
Žiko Krunić: Ne poznajete me, ako smatrate da ću se zabrinuti da li će me neko srušiti. 
Takođe, ne smatram da Sindikat treba da uči Upravu na koji će način braniti interese ovog 
Preduzeća. Ja poštujem vaš rad i reći ću ono što mislim, ako me to pitate.  
Moramo imati argument za svoje tvrdnje, ne možemo samo iznosti zahtjeve. A to mora da 
kaže struka. Imamo isti interes. 
 
Ivan Radovanović: Htio bih da Vam postavim jedno pitanje, s obzirom da ste pravnik. Po 
mom mišljenju ova Odluka je veoma tendeciozna. Da li ima nezakonitosti u ovim članovima?  
 
Žiko Krunić: I ja sam bio ljut kada sam pročitao Odluku. Prvo, mislim da nije u redu da 
dobijamo odluku koja se tiče naših interesa, putem Službenog glasnika. Članovi Uprave i moji 
saradnici su zajedno sa mnom analizirali ovu Odluku i mi smo zaključili da je puna 
kontradiktornosti i da se već skicira ko će dobiti koncesiju. To nije pravni akt koji obavezuje, 
ali sve te odluke, na neki način, vode ka tome. Dakle, mi radimo sve da ne dođe do toga da 
to postane pravna činjenica, jer ovo još uvijek nije odluka o dodjeli koncesije.  
 
Zoran Mitrović: Koje još mjere Uprava preduzima, u cilju odbrane “Istoka”? 
 
Žiko Krunić: Temeljna mjera je ekspertski tim i to nam je smjernica za dalje aktivnosti. Ja 
ću sutra biti u Banja Luci na sastanku sa direektorkom ERS, prenijeću joj zabrinutost koja 
ovdje vlada.  
 
Zoran Mitrović:  Koji je motiv da se u ekspertski tim stavi Boži Kolonja, koga je Vlada i 
angažovala da izradi eksprertizu na osnovu koje je i podijeljen “Istok”? 
 
Žiko Krunić: Cilj je da ubijedimo prof. Kolonju da nije baš tako kao što je on utvrdio.  
 
Milica Ječmenica: Imam osjećaj da sve ove aktivnosti idu sporo. Da li se iko zapitao šta će 
Comsar raditi sa ugljem, ukoliko dobije koncesiju na “Istok 2”? Vidimo da Terex eksploatiše 
ugalj sa područja koji je dat Comsaru, na 20 metara od naše zgrade. Hoće li se ugalj koristiti 
za rad termoelektrane III, ili će se dati nekome trećem da ga eksploatiše? I mi to znamo da 
radimo, pa bismo mogli da snabdijevamo blok III.  
 
Žiko Krunić: Nismo im mi ništa dozvolili, za to je ovlašteno resorno ministarstvo. Slažem se 
da to ima negativan odjek. Tu je planirana deponija, pa su našli ugalj. Ne možemo mi 
donositi odluke za koje je neko drugi nadležan. Naše je da se izborimo za interes ovog 
Preduzeća. 
 
Milica Ječmenica: Bojim se da ćemo za nekoliko godina biti druga “Glinica”. Lokalna 
zajednica se ogradila od svega, pričali su samo za vrijeme izbora. 
 
Žiko Krunić: Svi mi razumijemo o čemu pričate, ali ne možemo se miješati u nešto što nije 
naš resor djelovanja. 
 
Spasoje : Bivša Uprava se odrekla dijela “Istoka”, nakon slanja zahtjeva 2011. godine, zbog 
toga nam se ovo dešava. 
 
Žiko Krunić: Nije “Istoka”, nego “Baljka”, molim vas da budete precizni i tačni.  
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Đokica Tomić: Ja sam od Uprave tražio na prvom sastanku, od 26. marta, da nam dostavi 
Ugovor zaključen između Preduzeće i Comsara i tehničku dokumentaciju vezanu za “Istok”, 
pošto nam prethodna Uprava to nije dala. Na osnovu toga mi, možda, možemo da 
preduzmemo neke poteze, kao što je podnošenje prijava. Ja jesam sindikalac dok sam ovdje, 
ali čim izađem iz kruga Preduzeća, ja sam građanin.  
 
Žiko Krunić: Vi svi znate kakav je međusobni odnos u tom preduzeću. Oni su većinski 
vlasnik i nosioci finansiranja izgradnje planiranog objekta. Mi učestvujemo samo u pravima i 
u zemljištu koje je dodjeljeno za tu lokaciju. Na osnovu tog uloga i prava korištenja nekih 
zajedničkih objekata, mi imamo 10% prava u preduzeću. Nije to nikakva tajna, niti ima 
razloga da se bilo šta krije. Ne treba Sindikat da se stavlja u ulogu Uprave. Imate svoje polje 
djelovanja i ne znam zbog čega tako reagujete. 
 
Đokica Tomić: Zato što je sve krenulo u pogrešnom pravcu.  
 
Rajko Vojinović: Hoćemo li imati vremena da preduzmemo aktivnosti koje bi nam 
omogućile da sačuvamo “Istok”? Sve se brzo odvija. Da li će postojati mogućnost da se vrate 
sredstva koja smo mi već uložili, u slučaju da neko drugi dobije koncesiju?  
 
Žiko Krunić: Smisao našeg angažovanja je da se to ne desi. A ako bi se desilo, mimo naše 
volje, onda niko ne bi mogao da prenebegne činjenicu das u vršena investicona ulaganja, da 
je eksproprisano zemljišta, da smo izrađivali prijekte, itd. Zbog toga ubrzavamo rad sa 
ekspertskim timom, da bi preduhitrili ta dešavanja.  
 
Ivan Radovanović: Vezano za Đokicino izlaganje, član 95. Kolektivnog ugovora dozvoljava 
Sindikatu da zahtjeva da svaki potez uprave bude transparentan. Znači, mi imamo pravo da 
budemo upoznati sa svim što se tiče interesa zaposlenih. Ko sebi daje za pravo da ulaže 
deseti dio, a onaj koji učestvuje sa 90% nije još dao ni dinar? Zašto se žuri sa učešćem, pa 
se i povećava osnivački ulog? Drugo, prava se ustupaju, a niko to ne cijeni. Potezi Uprave su 
i doveli do ovoga. Zemljište su dali u bescenje. 
 
Žiko Krunić: Prije svega, ovo je projekat koji je odobrila Vlada. Sledstveno tome Uprava je 
donosila svoje odluke. Ne možemo optuživati Upravu za nešto za šta nije kriva. Drugo, 
Ugovor imate na sajtu, nema tu šta da se krije.  
Mi nikada ne bi mogli dostići da ulažemo 10% od vrijednosti objekta, nego smo izdejstvovali 
da uložimo zemljište za lokaciju, koje ima svoju značajnu vrijednost zbog infrastrukture i 
pravo da koriste neke objekte zajedno s nama, uz prioritetno korištenje bloka I. to je naš 
jedini ulog i on je minoran u odnosu na cijelu investiciju, a na osnovu njega crpimo učešće 
od 10% u tom preduzeću. Koliko ćemo efekta imati od toga, to je drugo pitanje. To može biti 
posebna tačka razmatranja između Uprave i Sindikata.  
 
Božo Bojić: Apelujem na Vas, pošto ste vi pravnik, dobro znate šta znači prvenstveno pravo 
korištenja. Mislim da nama pripada pravo prvenstva, možda bi trebalo pokušati insistirati na 
tome i trebamo tražiti odgovore zbog čega nismo dobili povratnu informaciju na zahtjeve 
poslate 2008. i 2011. godine.  
 
Žiko Krunić: Sve naše aktivnosti idu u tom cilju.  
Pošto ste vi legitimni predstavnici radnika, molim vas da djelujete po dubini. Nemojte da se 
počnemo baviti zborovima, da nas prikazuju kao negativni primjer, bar dok ne vidimo da li 
smo se izborili za nešto ili nismo. Nemojte da odemo u radikalizam i time naškodimo sami 
sebi.  
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Aleksa Despotović: Bojim se posle toga ne bude kasno sa zborovima. 
Što se tiče ugovora sa Comsarom, pitam hoćete li ih nam dati na uvid?  
 
Žiko Krunić: Nema razloga da ih ne dobijete. Ali se postavlja pitanje principijelne prirode da 
li će Skupština Sindikata imati bolji uvid u te ugovore, nego Uprava koja po zakonu odgovara 
ukoliko je ugovor šteta. Nije tajna nikakva, to je objavljeno i na sajtu. 
 
Zoran Mićanović: Radnici izražavaju nepovjerenje, jer su ranije izigrani. Direktorka ERS je 
više puta ponovila da će “Istok” biti naš, izigrani su od strane rukovodioca koji su bili 
uključeni u sve to.  
 
Žiko Krunić: Mislim da taj zaključak ne stoji. Niko od navedenih nije svjesno uradio nešto 
što je štetno za Preduzeće. I oni ovo doživljavaju kao problem. Odnos snaga je drugo 
pitanje. 
 
 

 Pošto više nije bilo pitanja za članove Uprave, direktori su napustili sjednicu Skupštine 
 
 
 
 
 
  PREDSJEDNIK SKUPŠTINE                V.D. DIREKTORA 
         
           Dragan Babić         Žiko Krunić, dipl. pravnik 
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Dragan Babić: Predlažem Skupštini da usvoji otvoreno pismo koje je pročitao predsjednik 
Sindikalne organizacije i koje bi bilo poslato Upravi Preduzeća, direktorki ERS, predsjedniku 
Vlade, predjsedniku RS, lokalnoj zajednici i SUR Energetike. 
 
Milica Ječmenica: Predlažem da se predmetno pismo pošalje i predsjedniku Skupštine. 
  
Dragan Tešić: Predlažem da napravimo kompromis. Pošto je v.d. direktora predložio da ne 
šaljemo pismo predsjedniku RS, smatram da bismo trebali usvojiti njegov prijedlog. Ili da bar 
preciziramo pismo, u dijelu gdje se obraćamo “onima koji su nam ovo uradili”, jer neki od 
adresata nisu učestvovali u ovome.  
 
Vajo Krstić: Koliko sam ja shvatio, vi ste se juče dogovorili da ovo pošaljemo ovako. Kako 
smo vidjeli, Uprava se ne slaže sa mnogim stvarima koje smo rekli. Ne znam zašto sad 
okrećemo priču, ili smo za to, ili nismo.  
 
Dragan Golić: Oni koji nisu učestvovali, mogu se samo informisati.  
 
Svetlana Renovica: Predlažem da se detaljiše šta je to što “oni nama rade”. Mi ovdje 
znamo šta je to, ali javno mnenje možda ne zna.  
 
Aleksa Despotović: Nije u pitanju samo budućnost ove firme, nego je u pitanju budućnost 
cijele regije. Sigurno da se trebamo obratiti i predsjedniku Republike Srpske. 
 
Slobodan Nikolić: S obzirom da je ovo firma Republike Srpske, mislim da bi se trebala 
ubaciti jedna jednostavna rečenica u ovo pismo, koja bi trebala da upozori da ne smijemo 
doživjeti scenario Bugarske koja je prodala svoja prirodna bogatstva, pa sada ima preskupu 
struju.  
 
Branislav Gajić: Predlažem da se pismo uputi Narodnoj skupštini, a ne predsjedniku lično, 
jer će se onda to pismo pročitati na Skupštini.  
 
Dragan Babić: Stavljam na glasanje prijedlog da se pismo uputi na sve navedene adrese? 
 
Usvojeno jednoglasno.  
 
Dragan Babić: Imamo zaključke koje su donijeti na sastanku Sindikalnog odbora. Stavljam 
na usvajanje: 
1. Obustaviti sve aktivnosti vezane za dodjelu koncesije ne ležište uglja “Ugljevik Istok”, do 
razrješenja svih nesuglasica, 
2. U što kraćem roku organizovati sastanak u “RiTE Ugljevik“, na kome će, osim Sindikata 
“RiTE Ugljevik“ i Sindikata SUR Energetike, biti prisutni i Uprava Preduzeća, direktorka ERS i 
resorni ministar. Organizatori sastanka će biti Uprava “RiTE Ugljevik“ i Sindikat “RiTE 
Ugljevik“. Tema sastanka je Odluka koju smo danas razmatrali. 
3. Apelujemo i zahtjevamo da ozbiljno uzmete u razmatranje naš zahtjev, jer je u “RiTE 
Ugljevik“ stanje alarmantno, ljudi su uplašeni za svoja radna mjesta i brinemo se da situacija 
ne izmakne kontroli.  
4. Ukoliko se ne uvaže naši zahtjevi, pristupićemo svim legalnim oblicima sindikalne borbe, 
do ostvarivanja naših interesa da koncesija za „Istok“ bude dodjeljena “RiTE Ugljevik“ u 
cjelosti. 
 
Zaključci usvojeni jednoglasno.  
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Branislav Gajić: Na prošloj sjednici Skupštine smo donijeli zaključke da će Sindikalni odbor 
dostavljati sve odluke i zaključke skupštinskim delegatima. Mi još uvijek ništa nismo dobili.  
 
Aleksa Despotović: Neprijatno se osjećam slušajući priče o “sahranjivanju” 
termoelektrane. Posebno sad kad je u najjača. To je potpuno neumjesno. 
Ja sam na prošloj sjednici govorio da su kroz Sl. glasnike prošla rješenja o podjeli “Istoka” na 
dva dijela. Tada smo trebali reagovati, mislim da smo propustili priliku i to zamjeram i 
prošlom sazivu Sindikalnog odbora, i ovom, jer je to bila prilika da ih presiječemo na samom 
startu. Nismo smjeli dozvoliti da se ležište podijeli, a ako je to već moralo da se desi, morali 
smo izdejstvovati bolje granice.  
Na prošloj sjednici sam tražio da se objavi karta te podjele, jer su u Sl. glasniku precizno 
označene sve kote. Vi ste, predsjedniče, meni rekli da su te karte imaginarne i da mi to ne 
možete nacrtati. Iskreno, ja Vam nisam povjerovao i bio sam u pravu. Slagali Ste nas, ja sam 
otišao kod geologa i oni su mi dali kartu, koju sam ponio danas. Jasno se vidi šta smo mi 
dobili, samo 1/3 “Istoka”. Vi ste zamrsili cijelu priču, a vrlo je prosta. Zašto ovu kartu ne 
bismo objavili na oglasnim tablama, da radnici znaju o čemu se radi? Iz poslednje Odluke 
koja je objavljena u Sl. glasniku se vidi da smo 30% ležišta ide nama, da je Comsaru data 
prednost od 10%, a mi sada svima postavljamo neka pitanja, za koja unaprijed znamo da 
nećemo dobiti odgovor. Ili, ako ga i dobijemo, biće zamršen. Ne sviđa mi se ta taktika slanja 
dopisa. Ako se to i mora uraditi, molim vas da sve to ubrzate.  
Zamjeram Sindikalnom odboru što još nikakvi sastanci sa radnicima nisu održani. Na tim 
sastancima su radnici trebali biti informisani i pitani za neke stvari. Navešću kao primjer 
peticiju koju smo potpisivali. Većina radnika nije potpisala jer nih niko ništa nije ni pitao, niti 
su znali o čemu se radi, pa nisu htjeli da potpišu iz principa.  
Na prošloj sjednici je na mene ostavila utisak priča o angažovanju advokata. Bilo je govora 
kako trebamo da angažujemo nekog advokata, pa da bi se to moglo uraditi zajedno sa 
Elektro Bijeljinom, koga će plaćati Elektroprivreda. Smatram da imamo dosta svog novca i da 
ne smijemo dozvoliti dag a plaća ERS, nego da moramo angažovati najboljeg advokata.  
Pošto kruže razne priče da je Opština dala pristanak, mene interesuje da li postoji način da 
se pokrene proces rasprave pred Narodnom Skupštinom?  
Ne sviđa mi se ovo slanje dopisa, jer mislim da će biti kasno i za proteste kad sve već bude 
gotovo. 
 
Mitar Tomić: Mi ne nećemo da znamo kako je podjeljen “Istok”, jer smo mi za cjelovito 
ležište. Ako ćemo da se pomirimo sa tim granicama, onda nema svrhe da sjedimo ovdje.  
Nije tačno da Sindikalni odbor nije preduzeo sve što je mogao, preduzeo je još prije 2 
godine, kada je insistirao na dodjeli koncesije. Direktorica ERS nam je to obećala u više 
navrata. Rekli smo Upravi da smo prevareni. Smatram da smo ih zaustavili, sve bi do sada 
već bilo gotovo da nije bilo naše reakcije, iako sam pesimista po pitanju razrješenja ovog 
pitanja.  
 
Dragan Tešić: Naše strategije se potpuno razlikuju, mi ne prihvatamo podjelu a ti bi sad 
dijelio kartu među radnicima. Dobro sam te razumio. Ako ta karta bude kružila među 
radnicima, poslaćemo lošu poruku, jer će se protumačiti kao da smo se pomirili s tim. Mene 
ne interesuje podjela “Istoka”. 
 
Aleksa Despotović: Mislim da me niste razumjeli. 
 
Zoran Mićanović: Niste vi veći rodoljubi od mene, to ću vam reći samo jednom. Cijela naša 
borba je za “RiTE Ugljevik”. Nemojte da ulazite na polje u koje se ne razumijete. 
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Prvo, nekorektno je da kažeš starijem čovjeku od sebe da laže. Ako si ti razumio kartu koju 
su ti dali geolozi, ja te molim da odeš u Geološku službu  i da radiš taj posao.  
Nemojte misliti da ste više zabrinuti od mene. Dali ste mi povjerenje da budem predsjednik 
Sindikata i poštujte to. Nije prošlo ni mjesec dana, a vi već sumnjate u mene. Ja tako neću 
raditi. 
Podjela “Istoka” ne dolazi u obzir, neću uopšte da pričam o tome. Taj zaključak smo donijeli 
još na prvom sastanku, 26. marta.  
Ne kažem da smo nepogrešivi, ali nemojte davati kavalifikacije koje ne stoje. Žalite se da 
niste informisani, pa zbog čega smo onda zakazali Skupštinu, nego da vas informišemo, pa 
da vi dalje širite informacije? Kako mislite da se to sve fizički stigne, ako ćemo da se borimo, 
pa još i da idemo na sastanke? Zbog čega smo onda delegirali predstavnike? Potrudili smo se 
da napravimo sajt, da ponovo izdajemo “Sindikalac”, šta još treba da uradimo? Jeste li 
spremni da sledeći put dođete u čizmama? Ko je taj među vama koji će preuzeti obavezu da 
sazove zbor, pa da svi dođemo u uniformama, da štrajkujemo, protestujemo i ne idemo kući 
dok nam Vlada ne da koncesiju? Shvatite svoju težinu i svoje mjesto. Pričali smo, govorili, 
alarmirali, niko nam nije odgovorio na poslate dopise i peticiju.  
Ako ste nam već dali povjerenje, vjerujte nam. Shvatiću svaku primjedbu kao 
dobronamjernu, ali neću svaki put da objašnjavam da mi je glavni cilj očuvanje “RiTE 
Ugljevik”.  
 
Rajko Vojinović: Toliko dugo već vodimo ovu borbu, a nismo još vidjeli gdje je podrška 
ostalih sindikata Energetike. Imamo li neki pisani trag? Trebali bi i oni biti aktivni.  
Zamolio bih vas da u okviru Sindikalnog odbora formirate tim za pregovore, jer razlika je kad 
se tako ode na sastanak. I, mislim da bi trebalo da donosite više odluka, a manje zaključaka, 
jer su odluke obavezujuće. 
Što se tiče razgovora sa poslovodstvom, oni su ljudi koji su izabrani politički, moramo naći 
neki kompromis.  
Složio bih se sa Branislavom Gajićem, mislim da nije problem da nam dostavljate svoje 
odluke i zaključke, bar jednom mjesečno. Slažem se s vama oko toga da bismo trebali više 
da radimo. Ali, morate shvatiti da na termoelektranu slabo dolaze informacije i da se slabo 
održavaju sastanci, samo pred izbore. Predlažem da se podružnice vrate u stari sastav, jer je 
to jedino mjesto gdje će radnici biti adekvatno informisani.  
 
Ivan Radovanović: Prvo bih zamolio sve prisutne da se međusobno poštuju i uvažavaju. Mi 
smo svi organi Sindikata i predstavnici radnika.  
Što se tiče karte, moje mišljenje je da ona samo može da dovede do zabune radnike. Ta 
karta je geografska i ima svoje granice, nije tu nigdje ucrtano na kojoj dubini se nalazi ugalj, 
kakvi su uslovi eksploatacije. To može samo da bude zloupotrebljeno. Mi, kao Sindikat, ne 
smijemo da pričamo ni o kakvoj podjeli „Istoka“. Nemojte da nas okrivljujete za ono za šta 
nismo krivi.  
 
Mikica Lukić: Što se tiče dnevnog reda, želio bi da kažem da podržavam Sindikalni odbor u 
radu. Dokazali su nam ovim zaključcima da rade ono što i mi želimo.  
Što se tiče obavještavanja, javno bih prozvao kolege sa termoelektrane. Stalno se žalite da 
radnici na elektrani nisu obavješteni. Da li oni ne žele da čuju obavještenja ili ih vi iz 
Sindikalnog odbora i vi iz Skupštine ne obavještavate? Na Rudniku ne postoji problem kad je 
to u pitanju. Ja, kao predstavnik D smjene, sjednem svaki put sa radnicima i prenesem im 
informacije. Zbog čega i vi ne radite tako? Znači da ne radite svoj posao.  
 
Jelenko Marinković: Zamolio bih vas da, ako neko primijeti neki problem, pokuša da pruži 
pomoć za rješavanje, da ne zamjeramo više jedni drugima za pojedine postupke. 
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Drugo, pitao bih Sindikalni odbor da li su stupili u vezu sa granskim sindikatom i da li ste 
dogovorili neki sastanak s njima?  
 
Zoran Mićanović: Imali smo sastanak u Banja Luci, ne koji nisam mogao da odem zbog 
ovih dešavanja. Bio sam u Trebinju prije nekoliko dana sa direktorkom ERS. Mi imamo 
deklarativnu podršku i u pismenom obliku. Slažem se da smo trebali to da objavimo. Dakle, 
deklarativnu podršku imamo, ali mislim da nas trenutno najbolje opisuje izreka “U se i u 
svoje kljuse”.  
 
Dragan Babić: Neću dozvoliti, dok sam na ovom mjestu, da bude konflikta između 
Sindikalnog odbora i Skupštine. Zbog toga vas molim da se poštujete međusobno i da se 
uvažavate. Dobili smo povjerenje radnika i molim vas za jedinstvo, jer je ovo ključni 
momenat za naše Preduzeće.  
 
 
 
 
                     PREDSJEDNIK SKUPŠTINE  
         
            Dragan Babić 


